
PROTOKÓŁ NR LXXXV/2023 
z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
z dnia 20 listopada 2023 r. 
 

Obrady odbyły się w trybie stacjonarnym w Urzędzie Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego, ul. Jana Głogowskiego 3/5. Obrady rozpoczęły się o godz.15.06. 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b 
do protokołu) 

2. Wiceprezydent Miasta – Artur Łakomiec 
3. Wiceprezydent Miasta – Krzysztof Kowalski 
4. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 
5. Kierownik Referatu ds. Planowania i Kontroli Budżetu – Joanna Szwed-Kurek 

 
Nieobecni radni: Włodzimierz Stec, Kamil Stelmasik, Daniel Strojny, Jerzy Wrona, 
Artur Zawadzki. 
 

Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 

quorum: 

 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry Państwu. Otwieram obrady 
LXXXV (85) nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Witam 
radnych Rady Miasta Ostrowca. Witam Pana Wiceprezydenta Miasta Krzysztofa 
Kowalskiego. Witam Skarbnika Miasta, ale w zastępstwie witam Panią Zastępcę. 
Witam Sekretarz Panią Annę Niedbałę. Wszystkich Państwa, oczywiście, przybyłych 
na naszą sesję, a także internautów, którzy obserwują naszą sesję on-line.  
Szanowni Państwo! Jak zwykle, do znudzenia, przypominam dwie klauzule 
informacyjne. Pierwsza dotyczy ochrony danych osobowych. A więc jeśli Państwo 
podajecie swoje dane osobowe, no to wiemy o tym, że jesteśmy osobami publicznymi  
i jakakolwiek zgoda od nas nie jest wymagana na publikację tych danych, chociaż 
sesja jest nagrywana i transmitowana. Natomiast jeśli w swoich wypowiedziach 
podajecie nazwiska, adresy osób trzecich, wówczas, wówczas musicie pamiętać  
o tym, że powinniście mieć oświadczenie tych osób, że wyrażają zgodę na publikację 
swoich danych osobowych. To jest pierwsza informacja.  
I druga dotyczy tego, że materiały, wszystkie materiały samorządu są na stronach 
samorządu terytorialnego i one muszą być dostosowane dla osób niesłyszących, 
niepełnosprawnych. Zgodnie z aktami prawnymi związanymi z wytycznymi 
dyrektywami Parlamentu Europejskiego i Rady Europy, jak też zgodnie z naszymi 
ustawami, nagrania obrad sesji Rady Miasta są uzupełniane o napisy dla osób 
niesłyszących.  
 

Ad II/Przedstawienie porządku obrad: 

 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I przechodzimy do porządku. Porządek 
Państwo otrzymaliście, są dwa punkty w porządku obrad - są trzy punkty 
- przepraszam, w porządku obrad. I czy ktoś z Państwa ma uwagi do 
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zaproponowanego porządku? Jeśli nie ma uwag, przechodzimy zatem  
do realizacji porządku obrad naszej dzisiejszej sesji nadzwyczajnej.  
Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 
 

I. Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 
quorum.  

II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) upoważnienia Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego do złożenia wniosku 
o dofinansowanie z Programu Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, Klimat, 
Środowisko 2021-2027 oraz przyjęcia do realizacji projektu pn. „Organizacja 
systemu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych z PSZOK w Ostrowcu 
Świętokrzyskim”, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2023 r., 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2023-2029. 
 

IV. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 
 

Ad III/Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I tak, pierwszy punkt z porządku,  
to jest projekt uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego do złożenia wniosku o dofinansowanie z Programu Fundusze 
Europejskie na Infrastrukturę, Klimat, Środowisko 2021-2027 oraz przyjęcia do 
realizacji projektu pod nazwą "Organizacja systemu selektywnej zbiórki 
odpadów komunalnych z PSZOK w Ostrowcu Świętokrzyskim". Projekt ten był 
opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego Komisji  
o przedstawienie nam opinii Komisji. Proszę.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Jeszcze przypominam. Czy Państwo 
Radni mają uwagi bądź pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego 
przechodzimy do procedowania, a więc do podjęcia uchwały w sprawie upoważnienia 
Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego do złożenia wniosku o dofinansowanie 
z Programu Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, Klimat, Środowisko 2021-2027 
oraz przyjęcia do realizacji projektu pod nazwą "Organizacja systemu selektywnej 
zbiórki odpadów komunalnych z PSZOK w Ostrowcu Świętokrzyskim. Kto jest za 
podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk 
i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że 
uchwałę tę, podjęliśmy jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego do złożenia wniosku o dofinansowanie z Programu 
Fundusze Europejskie na Infrastrukturę, Klimat, Środowisko 2021-2027 oraz przyjęcia 
do realizacji projektu pod nazwą "Organizacja systemu selektywnej zbiórki odpadów 
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komunalnych z PSZOK w Ostrowcu Świętokrzyskim". (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 

Patrz uchwała Nr LXXXV/114/2023 – załącznik nr 3 do protokołu. 

 
2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały zmieniający 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 
2023. Proszę Pana Przewodniczącego Komisji Budżetu o zapoznanie nas z opinią 
Komisji.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja, Komisja 
Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy mają Państwo pytania do tego 
projektu uchwały? Proszę, Radny Dariusz Kaszuba.  
Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! W uzasadnieniu mamy 12 punktów. Chciałbym zapytać o dwa  
z nich. Pierwsze pytanie dotyczy punktu dziewiątego ze strony dwudziestej drugiej.  
A mianowicie są tam podane środki, które są proponowane na zakup samochodu dla 
Straży Miejskiej i w kwocie 170 tys. zł i 60 tys. zł na bieżące utrzymanie. Pragnę 
zapytać typowo informacyjnie, jakie w tej chwili pojazdy użytkuje Straż Miejska  
w Ostrowcu Świętokrzyskim i w jakim wieku są te samochody? Bardzo bym o to 
poprosił.  
Zaś w punkcie ósmym na poprzedniej stronie - dwudziestej pierwszej, jest informacja  
o tym, że kwota blisko 1 mln 600 tys. zł zostanie skierowana na "Rozbudowę  
i przebudowę budynku oświaty, nauki i kultury wraz ze zmianą sposobu użytkowania 
części budynku na edukacyjno-biurowy - na potrzeby Ostrowieckiego Integratora 
Edukacji i Przedsiębiorczych"? Tak? Dobrze. Więc dopytać chciałem, jakie są powody 
zmiany sposobu użytkowania tej części budynku, co generuje koszt 1 mln 600 tys. zł? 
Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy z Państwa Radnych ma 
jeszcze zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę… Proszę Andrzej Pałka. Proszę 
Andrzeju.  
Radny A. Pałka – Tak, zapytanie. Czy dalej Centrum Kształcenia Ustawicznego jest 
wydzieloną jednostką, czy będzie schowana w Integrator? To tylko tyle.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kto z Państwa Radnych chciałby o coś 
dopytać przy projekcie tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę, Panie 
Prezydencie, o wyjaśnienia Państwu Radnym.  
Wiceprezydent Miasta – K. Kowalski – Proszę Pana Komendanta, a potem Naczelnika 
Dominika Smolińskiego o wyjaśnienia.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zapraszam.  
Komendant Straży Miejskiej – A. Kaniewski – Pani Przewodnicząca! Szanowni 
Państwo, Państwo Radni! Straż Miejska dysponuje w chwili obecnej czterema 
pojazdami służbowymi: Fiat Scudo 2010 rok - 301 tysięcy kilometrów, Dacia Dokker 
2014 - 188, druga Dacia Dokker z 2015 - 178 i najnowszy Ssang Yong z 2022 -  
22 tysiące kilometrów przejechanych. Eksploatowane te pojazdy, proszę Państwa, są 
jak gdyby w warunkach miejskich. Ich eksploatacja, naprawy stały się już w tej chwili 
kosztowne. W związku z tym wystąpiliśmy tutaj do Państwa Radnych, do Pana 
Prezydenta, o wyrażenie zgody na zakup kolejnego samochodu. Jednego - myślę, że 
tego najstarszego przekażemy albo do organizacji pozarządowej, albo do jakiejś 
jednostki miejskiej, gdzie będzie ta eksploatacja mniej intensywna. W skali roku do tej 
pory na remont tych pojazdów wydaliśmy - tych starych - oczywiście, bo ten ostatni 
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jest jeszcze na gwarancji, wydaliśmy ponad 12 tys. zł. To są naprawy, jak gdyby 
bieżące pojazdów będących w eksploatacji. Przypomnę też, że no niecałe kilka tygodni 
wstecz była tutaj sesja Rady Miasta, w jednym z punktów poświęcona ocenie 
porządku i bezpieczeństwa publicznego. Państwo ocenili pozytywnie działalność 
wszystkich służb, również i Straży Miejskiej. Tak, żeby nasza praca była skuteczna  
i efektywna, no niestety, musimy się tutaj też doposażać i no wymieniać ten tabor 
samochodowy. Skuteczność działania to też jest szybkość interwencji. Po to są między 
innymi samochody służbowe Straży Miejskiej. Jeżeli chodzi o koszty, to być może,  
że kupimy ten samochód taniej, bo to jest rozpoznanie takie rynku, jest od stu 
kilkunastu do stu kilkudziesięciu tysięcy. Oczywiście, no ten zakup będzie tutaj  
w drodze postępowania odpowiedniego, przetargowego, jak zamówienia publiczne na 
ten temat mówią. Tak, że jaka będzie ostateczna wersja, no to oczywiście tutaj oferent, 
który przedstawi najkorzystniejszą, chyba najtańszą ofertę będzie dla nas kluczowy, 
kluczowy do wyboru. Dziękuję bardzo.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Poproszę jeszcze Radnego 
Stanisława Choinkę o zabranie głosu.  
Radny St. Choinka – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Chciałem dopytać Pana 
Komendanta, czy to będzie samochód elektryczny, czy jeszcze za wcześnie o takich 
rozwiązaniach rozmawiać?  
Komendant Straży Miejskiej – A. Kaniewski – Szanowni Państwo! Elektryczny 
samochód jest zdecydowanie droższy - nawet ponad 200 tysięcy, bo oprócz tego, że 
to jest samochód, on jeszcze musi być odpowiednio doposażony dla potrzeb Straży 
Miejskiej, czyli odpowiednio oznakowany, ze środkami łączności, z belką 
sygnalizacyjną i ewentualnie przedziałem dla osób zatrzymanych. To jest grubo ponad 
200 tysięcy – 260, być może ten samochód by kosztował.  
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę o dalsze wyjaśnienia.  
Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju – D. Smoliński – Pani Przewodnicząca! 
Szanowni Państwo! Zacznę od drugiego pytania, jeżeli chodzi o Centrum Kształcenia 
Ustawicznego, będzie ono funkcjonowało w dotychczasowym obiekcie na 
niezmienionych warunkach, więc jak najbardziej Centrum Kształcenia Ustawicznego 
pozostaje i będzie tutaj na mapie Ostrowca Świętokrzyskiego. Zaś jeżeli chodzi  
o kwestie związane z środkami finansowymi, wynikają one tylko i wyłącznie z korekt 
związanych z podpisaniem umowy z docelowym wykonawcą, który został wybrany. 
Wybrana oferta opiewa na kwotę 20 mln 490 tys. i jednego grosza. To w związku  
z faktem, iż środki norweskie – środki Mechanizmu Europejskiego Obszaru 
Gospodarczego i Dofinansowania z Mechanizmu Finansowego Norweskiego, jesteśmy 
zobligowani wydatkować do 30 kwietnia 2024 roku. W pierwszej kolejności przy 
realizacji tego projektu i fakturowaniu, a także udzielaniu zaliczek, będziemy korzystać 
z dofinansowania. Dlatego też w tym roku zaplanowane zostały wydatki tylko  
i wyłącznie związane z środkami zewnętrznymi. Na chwilę obecną to dofinansowanie 
w ramach tej budowy wynosi prawie 11 milionów złotych, a będziemy wnioskowali  
o kolejne środki jeszcze w przyszłym roku, zaś później te środki będą wydatkowane  
w ramach środków własnych gminy. Dlatego też ta zmiana tutaj w budżecie miasta, 
tak, aby zoptymalizować wydatkowanie środków w pierwszej kolejności związanych  
z dofinansowaniem z Mechanizmu Europejskiego Obszaru Gospodarczego  
i Norweskiego Mechanizmu Finansowego. Jeżeli zaś chodzi o tytuł, jest to tytuł 
wynikający zarówno z decyzji lokalizacyjnej, jak i udzielonego pozwolenia na budowę, 
które uzyskaliśmy na przebudowę tego obiektu. Dlatego też w takiej formie znalazło 
się to w uzasadnieniu do uchwały budżetowej. Dziękuję bardzo. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają jeszcze dalsze 
pytania do projektu tej uchwały. Nie widzę. Wobec tego przystępujemy do głosowania 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2023. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk 
i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, 
naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że i również tą uchwałę podjęliśmy 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2023 (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 

Patrz uchwała Nr LXXXV/115/2023 – załącznik nr 5 do protokołu. 

 
3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny ostatni już projekt uchwały na 
dzisiejszej sesji zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2023-2029. Projekt był również opiniowany 
przez Komisję Budżetu. Proszę kolegę Andrzeja o zapoznanie nas z opinią Komisji.  
Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki  
i Koledzy Radni! Panowie Prezydenci! Mili Goście! Komisja pozytywnie zaopiniowała 
ten, tenże projekt uchwały. Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy mają Państwo, zapytania, uwagi do tej 
uchwały? Nie widzę… acha, proszę Karol Wójcik. 
Radny K. Wójcik – Bardzo dziękuję. Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo!  
Ja chciałem zapytać. Bo swego czasu wpisaliśmy do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej taki punkt dotyczący wykonania odwiertu geotermalnego w Ostrowcu, 
celem wsparcia obecnych metod ogrzewania miasta. I chciałem zapytać, czy to 
zadanie nadal będzie, no w planach - tak? Czy czekamy jeszcze na jakieś inne 
zewnętrzne rozstrzygnięcia? Być może jakieś finansowanie zewnętrzne. Czy miasto  
w najbliższych miesiącach coś w tej sprawie będzie mogło zrobić? Dziękuję. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy są jeszcze pytania Państwa 
Radnych do projektu tej uchwały? Nie widzę. Proszę zatem o wyjaśnienie. 
Wiceprezydent Miasta A. Łakomiec – Dzień dobry. Przepraszam za spóźnienie,  
ale w Kielcach byłem, odbieraliśmy nagrody i tam po prostu półtorej godziny był 
poślizg czasowy, oczywiście. I odpowiadając Panu Radnemu na pytanie - tak, 
oczywiście była taka koncepcja. Być może będzie, w zależności od źródeł 
finansowania, co do takiej formy wsparcia. Na pewno szeroko myślimy też o zmianie, 
no przede wszystkim o kogeneracji również i przede wszystkim też pewnym,   
w pewnym momencie w zależności od, w zależności od tego jak środki, przede 
wszystkim mówimy tu o naszym już wspólniku Narodowym Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, w zależności na jakie środki były, znaczy były 
przeznaczane, na jakie, na jakie źródła finansowania. Bo też warto przypomnieć, że 
jedną z koncepcji była biomasa, co też w pewnym momencie już byliśmy bardzo 
zaawansowani w tym, że praktycznie już wniosek był zatwierdzony. No, ale zmieniły 
się, zmieniły się warunki przyznawania i każde źródło, które będzie dotowane, ale też 
musimy myśleć, bo mamy przykłady z 2003, 2002 roku, gdzie wszystkie szkoły 
praktycznie - mówimy tu przede wszystkim o wiejskich, gdzie nie miały dostępu do, 
gdzie nie miały dostępu właśnie do tej energii cieplnej z głównego źródła. I wszystkie 
szkoły przechodziły z węgla na olej opałowy. I to fajnie się sprawdzało przez dwa lata. 
To jest tak, jak z braniem kredytu w jakiejś walucie, w której nie zarabiamy, że 
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pierwszy rok pierwsze dwa, trzy, pięć lat jest fajny, ale to jest jednak długoterminowe, 
takie inwestycje - mówimy tutaj w tej chwili o źródle ciepła, więc trudno nam w tej chwili 
mówić. Jesteśmy przygotowani na każdą, począwszy od - właśnie - zaczęliśmy już,  
bo MEC jest po dużej, innowacyjnej i po dużej, innowacyjnej i takiej inwestycji, która 
filtry, filtry workowe zostały zamontowane, żeby ta energia, energia, którą wytwarzamy, 
była w miarę oczywiście możliwości czysta. I po prostu jest ciągły monitoring. Więc 
szukamy tych źródeł finansowania i będziemy, będziemy się wspierać wszelkiego 
rodzaju, wszelkiego rodzaju nowymi rzeczami, ale też nie zapominamy też o tym, co 
już tu wstępnie zakładaliśmy i cały czas monitorujemy ten rynek. Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy są dalsze pytania do projektu tej 
uchwały? Nie widzę. Wobec tego przystępujemy do głosowania projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na lata 2023-2029. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk  
i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, 
naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że i tę uchwałę również podjęliśmy 
jednogłośnie.  
 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2023-2029 (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 
 

Patrz uchwała Nr LXXXV/116/2023 – załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Na tym więc wyczerpaliśmy porządek 
obrad dzisiejszej sesji nadzwyczajnej, ale zanim zamknę obrady, chcę Państwu 
powiedzieć, że dzisiaj otrzymaliśmy wszyscy budżet na rok 2024, projekt budżetu. 
Prośba o zapoznanie się z tym projektem i komisje o przystąpienie do pracy  
nad zaopiniowaniem projektu budżetu na rok 2024.  
 
 

Ad IV/Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 

 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I teraz, po tej mojej wypowiedzi - zamykam 
obrady LXXXV (85) nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Do 
widzenia Państwu. 
 
Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 15.22. 

 

Przewodniczyła:  

Przewodnicząca Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego - Irena Renduda-Dudek 

 

Protokołowały: Marta Kamińska, Eliza Kaniewska, Magdalena Połetek 

 


